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Tisztelettel köszöntöm az érdeklődő Olvasót!

Az  előző  tájékoztató  óta  több  olyan  esemény  történt  a  falu  életében,  amely  alapvetően 
befolyásolja majd az elkövetkező éveket.

A legfontosabb  és  egyben  a  legörömtelibb  esemény,  hogy sikerült  a  fürdő fejlesztésének 
pénzügyi oldalát biztosítani, így elkezdődhet a beruházás. Rendelkezésre áll a 186 millió Ft 
hitel, illetve a 46 millió Ft saját forrás is.
A megnyert pályázati pénz fele (174.860.489 Ft), előleg formájában, már meg is érkezett a 
Berek-Víz Kft-hez.  
A  faluban  elterjedt  mendemondával  szemben  a  több,  mint  186  millió  Ft  banki  hitel  
felvételéhez  az  önkormányzat  nem kapott  sem jutalékos,  sem önkéntes  segítséget  külső  
"kapcsolati tőke" formájában, és nem is keresett ilyet. Az Önkormányzat és a Berek-Víz  
Kft. teljesen önállóan teremtette meg a fejlesztés pénzügyi fedezetét.
Reményeink szerint, jövő nyárra megvalósul az új „ifjúsági medence", jövő ősszel pedig a 
felújított  és  bővített  fedett  fürdő,  mely  új  gyógyászati  szolgáltatásokkal  várja  majd 
vendégeinket és a berekieket egyaránt.  

A másik igen lényeges fejlesztés az ivóvíz minőség javító program (közel 500 millió Ft értékű 
beruházás) megvalósítása is jól halad. Ennek keretén belül megújul a vízmű telep és az ivóvíz 
hálózat  egy része,  ezáltal  a  nyári  időszakban is  biztonságossá  válik  az  egészséges  ivóvíz 
ellátás.

A szeméttelep rekultivációja befejeződött, mely több mint 200 millió Ft uniós támogatásból 
valósult meg. A terület melletti telkek ezáltal felértékelődtek. A szeméttelep helyén lehetőség 
nyílik majd szabadidő park kialakítására, illetve a vizes élőhely területének növekedésével a 
horgászati lehetőség is bővül.

A  törvényi  előírásoknak  megfelelően  üzemeltetési  szerződést  kötöttünk  az  ivóvíz  és 
szennyvízszolgáltatásra  a  Tiszamenti  Regionális  Vízmű  zRt-vel  a  tulajdonjog  megtartása 
mellett.

Az elmúlt évek hiányosságai miatt pénzbírsággal sújtották a Berek-Víz Kft-t, ezért személyes 
konzultációt  folytattunk a Környezetvédelmi Felügyelőséggel,  a fürdő és a falu környezeti 
problémáinak  feltárásáról,  azok  megoldási  lehetőségeiről,  hogy  megelőzhessük  a  további 
szankciókat.

A START közmunka  program keretében  sikerült  a  kertészetünket  bővíteni.  A kertészetet 
stratégiai ágazatnak tartjuk, így annak stabillá tételéhez további lépéseket kell tennünk. Ennek 
céljából  2014-ben  folytatni  kívánjuk  a  START  közmunka  pályázatot.  A  melegvíz 
biztosításával a fóliasátrak fűthetővé válnak, a kertészet lehetőségei bővülnek. Megkezdtük a 
kertészet  működéséhez  szükséges  gépek  beszerzését.  Bővíteni  kívánjuk  a  mezőgazdasági 
tevékenységünket méhészettel, állattenyésztéssel. 



A szakemberek egybehangzó véleménye szerint  a kertészet  sorsát a piaci lehetőségek 
fogják  eldönteni,  ezért  meg  kell  teremtenünk  a  saját  felhasználási  lehetőségeinket 
(önkormányzati saját konyha, a vendégek igényeinek kiszolgálása). 

A faluban szóbeszéd tárgya a Rácz-Panzió megvétele. 
A Képviselő-testület az alábbi stratégiai szempontok alapján döntött a megvásárlás mellett:

igen kedvező vételár (35 millió Ft) és fizetési feltétel (2 éves részletfizetés),
konyhájának  üzemeltetésével  stabil,  olcsó  étkezés  biztosítására  nyílik  lehetőség  a 
szociális, a munkahelyi és gyermekétkeztetésben egyaránt,
munkahelyeket  teremt,  és  a  kertészeti  termékek  felhasználása  révén  sok  bereki 
családnak biztosíthatja a megélhetést,
közéleti  funkciókat  tölthet  be,  önkormányzati  és  különböző  civil  rendezvényeknek 
adhat otthont (pl.: nyugdíjas klubok, egyesületek).

Sok-sok feladatról, elképzelésről lehetne még szólni (pl.: közös önkormányzati hivatal, nyári 
rendezvények, haltelepítés a csónakázó tóba, üveggyár, az utak karbantartása és aszfaltozása, 
a szovjet repülőtéri múzeum bővítése stb.).

Több nyertes pályázatunk is van:
A játszótér kialakítása LEADAER program keretében a Berek téren nettó 4,8 millió Ft 
támogatásból valósul meg.
A testvérvárosi találkozó megszervezésére 100 %-os uniós pályázati  pénzt kaptunk, 
mely 19.000 euró.
A fürdő bejárat előtti tér szobor kompozíciója a Nemzeti Kulturális Alap 5 millió Ft 
vissza nem térítendő támogatásából valósul meg.

800.000 Ft állami támogatást  kaptunk a diákmunka beindítására,  melyből  12 középiskolás 
gyermek  1-1  hónapos  foglalkoztatására  nyílt  lehetőségünk.  A  Képviselő-testület  további 
400.000 Ft-os támogatást biztosított 4 főiskolai hallgató alkalmazására.

A nyári gyermekétkeztetés keretében 22 gyermek részére, 522.720 Ft állami támogatásból, és 
további  18  gyermek  részére  önkormányzati  támogatásból,  összesen  40  fő  részére,  54 
munkanapra, napi egyszeri meleg étkeztetés biztosítására nyílt lehetőségünk. Az étkeztetést a 
gyerekek teljesen ingyenesen vehetik igénybe.
 
A következő időszak rengeteg feladatot fog magával hozni. Nagyon fontos, hogy ezekről és a 
feladatok megoldásának helyzetéről hiteles forrásokból tudjanak tájékozódni az itt élők és a 
vendégeink is egyaránt.
Szívesen  várjuk  a  tisztelt  érdeklődőket  minden  hónap  első  hétfőjén,  este  7  órától  a 
Művelődési  Házban  egy  „kerekasztal”  beszélgetésre,  annak  érdekében,  hogy  közvetlen, 
hiteles  információt  kaphassanak  az  önkormányzat  döntéseiről,  munkájáról.  Az  első 
beszélgetésre 2013. július 15-én kerül sor, melynek elsődleges témája a fürdőfejlesztés, és 
természetesen más, egyéb aktualitások.                              

A Képviselő-testület,  valamint  a Polgármesteri  Hivatal  a továbbiakban is  készséggel  áll  a 
Tisztelt  Lakosság  rendelkezésére,  problémáik  megoldásában,  segítségnyújtásban, 
információszolgáltatásban.
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